

Deltagere: Helene, Christian R. Trine H., Peter, Betina, Marianne, Marie, Eddy, Leif, Mikkel D.O., Lars, Jørn, Jake, Henrik L. Trine T.

Afbud: Christian Duus, Henrik Oxlund, Niels

1. Ledersituationen i de forskellige enheder

1. Familiespejderne

- Trine T. er leder.
- P.t. fem familier. Forskellige gode aktiviteter.

2. Bæverne

- Eddy, Marianne og Marie er klar og har fået god overdragelse fra Majbritt, så det har været nemt at få lagt program.
- H.C., Lea og Lærke som bæverassistenter indtil foråret.
- Forslag om at få lært nogle nye op i løbet af foråret, evt. samtidig med førskole.
- Opfordring til, at bæverassistenter som minimum skal være trop for at sikre ordentlig aldersforskel og højdeforskel
- Formentlig 25 inden efterårsferien

3. Ulvene

- Vil gerne have en leder mere permanent.
- Har 8 forældre støtter, men er kun tre ledere. Betina skifter fra junior 😊
- Sheltertur fredag-lørdag sidste weekend i oktober ved Kirstinlyst
- Vi har besluttet at tage på MUS lejr i pinsen igen i 2024 sammen med bæverne.
- Der kommer artikel i Grøn-sagen om MUS lejr og med info om at det bliver igen i pinsen 2024.
 - Peter tilretter med info om MUS-lejr 2024 og finder billeder til artiklen

4. Junior

- Mikkel O. in charge.
- Weekendtur i midten af sæsonen.
- Sommerlejr uden mobiltelefon – det var et hit – kun en der havde hjemve.
 - Helene skriver indlæg til Grøn-sagen omkring hvorfor vi ikke tillader mobiltelefon på lejren.
 - Trine H. sørger for der bliver skrevet artikel om sommerlejren i Tydal.

5. Trop/senior

- 19 trop + 10 senior.
- Hos trop/senior er der 3 ledere men det gør ikke så meget, da spejderne er ældre og forstår hvad der bliver sagt.

Steder hvor der kan findes kurser og inspiration for ledere:

- Facebook grupperne:
 - KFUM Spejderne i Danmark
 - Spejder i Vejle Kommune
 - Ledere i Munkebjerg

- KFUM Bæver
- Linen ud Nord
- Og spejdernes egen hjemmeside

2. Vi skal blive bedre til at genbruge de aktiviteter vi laver.

- Genbrug er vejen frem når organisering og planlægning er en knap ressource.
- Eks. havde vi et løb for trop som blev genbrugt hos junior.
- Cambridge løbet. Et orienteringsløb hvor poster er lagt ud til trop kan også godt blive brugt af junior. Et stjerneløb der er lavet for junior kan blive brugt hos ulvene.
- Peter opretter mappe på OneDrive til deling af aktiviteter og finder mappen fra Google Drev for at kunne kopiere det, der ligger der.
- Peter deler link til ulvemappen: <https://1drv.ms/f/s!ArDTAA2Ilg-mk78s1aVjMz51z9mOIQ?e=vKWPRp>
 - Kodeord er AkelaErUlv2023

3. Flexible ledere

- Vi skal blive bedre til at flyde mellem enhederne. Eks. kan junior godt afgive ledere til ulve, trop til ulvene, når der er spidsbelastning. Det kræver lidt organisering.
- Det er der opbakning til at kunne byde ind med hjælp. Christian kan f.eks. komme tidligere for at hjælpe ved bæver hvis behov.

4. Grønsagen + programmer

- Vi skal have indlæg til grønnsagen Deadline 24 august (Vores redaktør er bortrejst)
- Jeg vil derimod gerne have jeres programmer for Efterår 2023 d. 08.08 så de kan blive loadet op på vores hjemmeside.

5. Opstart med olympiade tirsdag d. 15.08.2023 kl. 18 – 19.30

- Der er lagt rekorder op på hjemmesiden: <https://bredballe.gruppesite.dk/spejderolympiade/>
- Og slagplanen for en spejderolympiade kan findes på siden <https://bredballe.gruppesite.dk/opstart-paa-spejderaaret/>
- Vi skal have fordelt opgaver og poster.
 - Flyvende indskifter - Peter
 - Rundt om bålhytten – Trine H.
 - Christian køber ind til alle posterne
 - Kiksevendning – Leif og Marianne
 - Svensk teposekast – Eddy og Mikkel
 - Knob på spaghetti – Trine H
 - 1 kg spaghetti skal koges først – spørg Jørn
 - Knækbrød korthus – Trine T. og Marie
 - Sæbesmut – Jake og Betina
 - Hvor mange skumfiduser i munden – Henrik og Christian R.
 - Peter og Eddy sørger for seks grupper blandt bævere og ulve
 -
- Helene sender mail ud til alle enheder om fælles opstart.

6. 2-3 september "Nat i naturen"

- Skal vi evt. lave "Nat i naturen" lige som med Sov Ude 2020, hvor spejderne så gjorde sig fortjent til et mærke? – Ja, det vil vi gerne.
- Peter sender mail ud om dette til alle enheder, opretter en Facebook gruppe og bestiller nogle mærker.

7. 3.-5. november – kampen mod det ukendte

- <http://www.kampenmoddetukendte.dk>
- Der er flere interesserede ledere – håbet er at lave en lederpatrulje og evt. en senior/klan patrulje.
- Meld tilbage til Christian senest d. 22/8 for at kunne nå at tilmelde.

8. 8.-10. september: Familielejr i Vork

- fredag (8.) kl. 18 er 80% lederhygge og 20% ledermøde.
- 9-10 er familielejr. Ankomst kl. 11.00.
- Der kommer ingen ulveledere

9. Andre datoer

- 23. august – DDS 50 års jubilæum i spejderhytten – invitation er udsendt tidligere.
- 1.-3. September: Landstræf Houens Odde se link: <https://kfumspejderne.dk/event/landstraef-2023-sammen-former-vi-godt-spejderarbejde/>
 - Trine og Trine tager med
 - Hvis andre har lyst, er der stadig mulighed for pladser.
 - Det skal ses som lederpleje
- 4.-10. September: Naturens uge
- 16. September: kl. 10-15 Oprydningsdag i Spejderhytten. Her er der oprydning og gourmetmiddag.
- 7. oktober 9.-13.: Ledertræf i Munkebjerg distrikt – Trine T. lægger mere i facebook gruppen, når der kommer mere info.

10. Vikar for Niels

- Hvem tager over for Niels indtil han er klar igen? Det gør Christian Rasmussen, som er gruppelederassistent, indtil vi hører andet.

11. Grej

- Gruppebestyrelsen vil gerne have input / ønsker til nyt grej.
 - Jørn: Bålkasser kombineret med behovet for nye grill.
 - Facebook-gruppe til gode ideer til nyt hjemmebygget udstyr – så er der også aktiviteter til trop/senior.

12. Eventuelt

- Peter retter til på Bredballe Gruppensite, så det er Christian som står som gruppeleder igen.
- 1000 julekalendere til salg i år, så vi får en succes i år.
- Hvem mangler nøgler: Jake, Betina, Christian/Marie, Eddy, Mikkel
- Peter opdaterer "Velkommen til nye forældre" foldere vedr. Eventyrspport, også med rabatkoden.
- Snak om samværsregler:

- Det er fint med bæver, ulv og junior at de sover piger og drenge hver for sig i telt, og ledere i eget telt
- Vi tager dem op til gennemgang til næste ledermøde (på Vork)
- Special mærker
 - Tørklædemærket: Skal der være respekt om (!), og noget vi sætter i gang her fra spejderne
 - Mærker er noget man tager i sammenhæng med spejder aktiviteter
 - Det skal være et fælles projekt, hvis muligt, sammen med de andre spejdere. Altid spørge i enheden, om der er andre der er med, inden opstart til mødet efter.
 - Evt. forslag om at gøre det i sommerferien, hvis de vil. Her kan de så selv betale mærket.
 - Enhederne kan selv udlevere forslag til mærker til første spejdermøde i enheden. Peter sender tidligere udsendt dokument med sammen med dette referat.
- Ulveliv og Spejderliv mini
 - Der skal reklameres for spejderne for, at de skal købe denne eller ønske sig den i julegave.
 - Bøgerne købes til lederne.
 - Trine H. bestiller – 25 spejderliv mini og 3 ulveliv – mini